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Léto, to jsou prázdniny, dovolené, výlety a samozřejmě 
také tábory. Jak už název článku napovídá, asi po 6 letech 
jsme se s hasiči z Desné opět vrátili do naší oblíbené 
Borovnice a uspořádali tábor na téma Harry Potter.

Po příjezdu na místo Borovnickým expresem děti 
rozdělil moudrý kloubouk do jednotlivých kolejí. Byli jim 
přiděleni profesoři a primusové. Děti si vyrobily kouzel-
nické hůlky a tematická trička. Naučily se spoustu kou-
zelných formulí. Musely si sehnat ingredience na kouzel-
né lektvary, které poté také míchaly. Profesorský sbor je 
poté ochutnával a některé z nich opravdu stály za to. 

Každý den musel každý tým najít „viteál” a zničit jej. 
Během táboru jsme také hráli famfrpal, navštívili Grin-
gotovic banku a soutěžili o Ohnivý pohár plný bonbonů. 
Jednoho večera děti čekal také výlet do Zapovězeného 
lesa. Horké dny jsme si zpříjemňovali vodní skluzavkou. 
Díky výbornému jídlu a zábavnému programu nám celý 
týden velmi rychle utekl. Je vidět, že Harry Potter je i po 
tolika letech stále aktuální a u dětí oblíbený. Ještě jednou 
musím poděkovat všem vedoucím, pomocníkům, kuchař-
kám, a také  i dětem a rodičům za vydařený pobyt.

Věra Rosypalová
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Usnesení Zastupitelstva obce Desná
ze dne 20. 6. 2024

Zastupitelstvo obce Desná mimo jiné projednalo
a schválilo:
- závěrečný účet obce Desná za rok 2023 včetně zprávy
 o přezkoumání hospodaření obce Desná za rok 2023
 a souhlasí s celoročním hospodařením obce Desná bez 
 výhrad
- účetní závěrku obce Desná za rok 2023
- účetní závěrku příspěvkové organizace Mateřská škola 
 Desná za rok 2023

Jubilea

Všem oslavencům
přejeme do dalších let

mnoho zdraví a dobrou
životní pohodu.

V tomto čtvrtletí  oslavili:

Miroslav Nádvorník 55 let
Pavlína Leischnerová 60 let
Ladislav Kladivo 65 let
Josef Vejrych 70 let
Marie Bartoňová 70 let
Marie Sýkorová 75 let
Zdeňka Renzová 80 let
Veronika Šuláková 80 let
Václav Severa 84 let
Václav Hronek 84 let
Zdeněk Dvořák 91 let
Ludmila Rosypalová 92 let

Úmrtí

Václav Sýkora

Svoz velkoobjemového
odpadu

Podzimní svoz velkoobjemového
odpadu se uskuteční

ve čtvrtek 3. října 2024
dle tohoto časového rozpisu:

- stanoviště č. 1 – za mostem v Cikově
   16:00 – 16:10 hodin
- stanoviště č. 2 – u kaštanu u Jebouskových
   16:10 – 16:20 hodin
- stanoviště č. 3 – za mostem u Černého mlýna
   16:20 – 16:30 hodin
- stanoviště č. 4 – mezi zast. U Zavoralů a Renzovými
   16:30 – 16:40 hodin
- stanoviště č. 5 – u kříže 16:40 – 16:50 hodin
- stanoviště č. 6 – točna 16:50 – 17:00 hodin

Petra Kučerová

Desná 100 (obecní úřad)

KADEŘNICTVÍ

NA DESNÉ

dámské

pánské

dětské

Provozní doba na objednání

Telefon: 604 534 738

 v Desné nebo v pohodlí 
Vašeho domova

Zdeněk Valentín
tel: 732 776 690 

Masérské služby

Masáže nad OÚ na Desné
Objednávat se můžete na tel.: 603 764 663 (Věra Kopecká)

Děkuji za Vaši přízeň a těším se na Vás 

Zveme Vás

Kulturní komise ve spolupráci s obcí Desná si Vás 
dovoluje informovat o plánovaných termínech akcí na 
tento kalendářní rok. Bližší informace Vám budou sdě-
leny včas. Těšíme se na Vás.

18. 10.

30. 11.

23. 12.

Beseda s cestovatelem

Svařákobraní

Zpívání u jesliček

V případě  zájmu volejte
na tel. 777 656 929,
pan Josef Plch

Nabídka domácího medu
přímo od včelaře



V pátek 28. června děti završily celoroční snahu 
vysvědčením a my jsme se rozhodli jim začátek prázdnin 
zpestřit zábavným programem na hřišti. Byly pro ně 
připraveny sportovní disciplíny jako střelba ze vzduchov-
ky, překážková dráha, florbalová školička, chůze na 

Vítání prázdnin
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Věra Rosypalová

chůdách, stříkání ze džberovek a tvoření. Na stanovištích 
se rozdávaly sladké odměny, děti si pak mohly v kiosku 
ještě pochutnat na párku v rohlíku a limonádě. V příjemné 
atmosféře jsme strávili celé odpoledne. Děkujeme všem za 
účast, organizátorům za aktivitu a těšíme se na další akce.

Tropický ráj milovníků úchvatné

přírody se stovkami vodopádů,

aktivními vulkány a obyvateli,

o kterých stojí zato něco vědět.

O své nezapomenutelné cestě bude v pátek 18. 10. 2024 v 18:00
v prostorech bývalé prodejny potravin v Desné

vyprávět paní Dagmar Burdová.

Ostrov Réunion

Pozvánka na besedu z cest

občerstvení zajištěno · vstupné dobrovolné
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Novinky z naší školičky

Jako by to bylo před pár dny, co jsme se na konci června 
slavnostně loučili s našimi předškoláky, kteří již nyní 
usedají do školních lavic první třídy základní školy....

Čas prázdnin vystřídal další školní rok. Třídy naší 
školky se opět naplnily dětmi, které se těšily na opětovné 
setkání s kamarády. Přivítali jsme mnoho nových kluků
a holčiček. Musíme s potěšením konstatovat, že slzičky
a stesk po mamince a tatínkovi se objevil jen zřídka. 
Převládá radost ze společných her, nových hraček
a činností, které jsou dětem nabízeny.

Školku navštěvuje v současnosti 40 dětí. Děti jsou 
rozděleny do dvou tříd. Starší jsou ve třídě „Koťátek”, 
mladší jsou ve třídě „Myšiček”. Užívají si nová přátelství, 
učí se básničky a rituály, které patří ke každodenním 
školkovým činnostem, jako je např. stolování, mytí rukou, 
odpočinek….

Krásné počasí zářijových dnů nám dopřává užívat si 
her na zahradě školky. Je milé pozorovat, jak si děti vesele 
hrají na pískovišti, houpačkách, malují si křídami a starají 
se o naši přírodní zahrádku, kde stále ještě sbírají jahody, 
maliny a zobou hrášek z lusků.

Na podzimní měsíce plánujeme řadu aktivit ať už 
samostatně nebo ve spolupráci s rodiči. Čeká nás naroze-
ninový dort, drakiáda, divadélko v MŠ, keramická dílna 
v ZUŠ, plavecký výcvik v bazénu v Litomyšli, atd…

Zapojeni jsme také do řady projektů, které nám nabízejí 
aktivity po celý školní rok a je jen na nás, kdy a co do 

V naší školce je nám skvěle,
pořád se tu něco děje,
pro holku i pro kluka,

zábava je veliká.

Všichni se tu máme rádi,
a jsme spolu kamarádi,

já a ty, ty a já,
ve školce je moc prima.

Písnička adaptační
(melodie: Prší, prší)
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výchovně vzdělávacích aktivit zařadíme. Děti mají rády 
zejména: CELÉ ČESKO ČTE DĚTEM, SE SOKOLEM DO 
ŽIVOTA, PRVNÍ POMOC, ZDRAVÁ 5, Projekty MAP
a ŠABLONY J. A. Komenský…Všechny projekty a dotace 
zahrnují velkou administrativní zátěž, ale bez nich 
bychom neměli takové možnosti realizace oprav a mo-
dernizace budovy, zahrady a zejména vnitřního vybavení 
školy.

Děkuji za aktivní přístup celému kolektivu zaměstnan-
ců MŠ, rodičům i Obci Desná a Poříčí. Snad nám budou 

Nový poznávací okruh

Klub oživení historie Mikroregionu Litomyšlsko – 
Desinka z. s. vás zve na procházku nebo projížďku po 
novém „Poznávacím okruhu po sochařských a stavebních 
památkách v Dolním Újezdu a okolí“. Okruh má 32 
zastavení a je přibližně 33 km dlouhý (z toho 8 km je 
vnitřní okruh po obci). U každého objektu okruhu je 
umístěna tabulka s pořadovým číslem a QR kódem.

Načtením QR kódu se dostanete na webovou stránku, 
kde je uveden popis jednotlivých soch, křížů a stavebních 
památek a navedení na další zastavení. Před zvonicí
u kostela v Dolním Újezdu vedle stávající tabule u hřbitov-
ní zdi je umístěna informační tabule poznávacího okruhu. 
Na ní je vyobrazena mapa s číselným označením objektů
a jejich fotografiemi.

Další podrobnosti najdete na webu muzea htt-
ps://www.muzeum-dolniujezd.cz/.

oporou i v dalším školním roce, který je teprve na svém 
počátku.

Hezké slunečné podzimní dny Vám přejí všichni 
současní zaměstnanci:

Bc. Anna Veselíková - ředitelka školy
Veronika Černá, DiS., Eva Bartošová DiS., Dagmar 

Sedláčková – učitelky MŠ
Jana Kusá – školnice a vedoucí školní jídelny

Ivana Kutová – zastupující kuchařka
Hana Boštíková – školní asistent, učitelka na překryv
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Chýše na soutoku

Již 19 let chodíme na společné vycházky po okolí naší 
vesnice. Letošní v pořadí druhá vycházka 6. 7. byla 
nasměrována k soutoku řek Desné, která pramení u Svaté 
Kateřiny, a Desinky, která pramení u obce Borová poblíž 
Skalky. Soutok je pod bývalou hájenkou na Kozmíně. Na 
tato místa přicházíme již po třetí. Poprvé to bylo při první 
vycházce k pramenu řeky Desné v roce 2006, podruhé to 
bylo v roce 2020 a potřetí v roce letošním, tj. v roce 2024. 
Důvodem, proč se tam vracíme, je proměna zdejšího 
prostředí promyšlenými terénními úpravami majitelem 
lesa. Koryta řek zpevněna dřevěným hrazením a nad 
soutokem vybudovány lávky se sedačkami a krásným 
výhledem po krajině. Zde byla pořízena i společná 
fotografie 16 účastníků pochodu a 3 z rodiny majitele lesa. 

Do Budislavi jsme ráno odjeli linkovým autobusem
a pak se již vydali pěšky směrem Kamenné Sedliště. 
Přicházíme do části zv. Vejpucek.  Zde odbočujeme na 
vyhlídku nad lomem žulového kamene, kde se těží 
materiál na stavbu blízké dálnice. Pak se vracíme
a pokračujeme k bývalé hájence Kozmín, kde se setkává-
me s přáteli, kteří nevyužili dopravu autobusem a šli 
z Desné pěšky. Poté již scházíme do údolí, procházíme 
kolem dětského prázdninového tábora a přicházíme k cíli 
naší vycházky, k chatce zv. Chýše na soutoku. Krátce se 
zastavujeme u Mariánského sloupu a poté přicházíme 
k chatce, u níž stojí socha sv. Dona Boska. Náš hostitel nás 
vítá podle přátelské tradice chlebem. Obdivujeme 
vykonanou práci při úpravách soutoku. Chvíle využitá 
k přátelské besedě a rozbalení svačiny a posilnění. 

Pak již děkujeme za umožnění návštěvy a pokračujeme 
údolím kolem nové retenční nádrže zpět k Budislavi. 
Přicházíme k budově bývalé hasičské zbrojnice, kde dnes 
má sídlo Obecní úřad a pošta. Náš další cíl je kostel Boží 
lásky a vedle nově vybudovaná Lavička Václava Havla. 

Půdorys kostela má tvar srdce. Záměr vybudovat zde 
kostel vznikl v roce 1992. Výstavba kostela začala v roce 
1995. Zkolaudována v roce 2004. Kostel slavnostně 
vysvětil arcibiskup Dominik Duka 28. 8. 2004 za účasti 
kněží všech ekumenických církví. Vedle kostela stojí 
Lavička Václava Havla v podobě dvojice křesel s kulatým 
stolem, jehož středem prorůstá kmen stromu. Na pokrytí 
nákladů se podílelo několik desítek dárců.

Po prohlídce jdeme do vedlejší restaurace Na Skalách 
na oběd. Tak skončila v pořadí již 37. společná vycházka 
Přátel pěší turistiky z Desné. Děkujeme všem za účast
a organizátorům za nelehkou přípravu.

Oldřich Kladivo
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Léto v TJ Horní Újezd

Po konci jarní sezony nastal čas pro regeneraci hřiště
a drobné úpravy v areálu. Jako největší letošní akci jsme si 
na plánovali regeneraci a pískování hřiště. Na tento 
projekt jsme obdrželi dotaci od Pardubického kraje ve výši 
70 000 Kč, která pokryla téměř polovinu vynaložených 
nákladů. Akci prováděla společnost Eurogreen a spočíva-
la v první fázi postřikem proti plevelům, který v některých 
místech zafungoval více, v některých méně. Druhou
a hlavní fází bylo samotné pískování, kterému předcháze-
lo vyčesání stařiny, aby zdravý trávník mohl lépe růst. Na 
hřiště se následně rozvezlo více než 60 tun písku, který byl 
zapraven sítí. Posledním krokem bylo provzdušnění
a zarovnání brankovišť, která jsme následně doseli. Hřiště 
nyní lépe drží vodu, takže nemusíme tak často kropit.
I přes drobné obavy trávník krásně zhoustl a myslíme si, 
že je na novou sezonu dobře připraven. V rámci kropení 
bychom v budoucnu rádi pokračovali dalšími kroky – 
intenzivně pracujeme na projektu vrtu, který by nám 
zajistil zdroj vody i v sušších obdobích, kterých bude 
v následujících letech jistě přibývat, a do budoucna 
bychom rádi i automatickou závlahu trávníku. Oba 
zmíněné projekty ale závisí na vhodném dotačním prog-
ramu, bez kterého bychom nebyli schopni akce realizovat.

Rozhodli jsme se také vyměnit část laviček na hlavní 
tribuně. Přibližně třetinu dřevěných prken vyměníme za 
plastová – bezúdržbová. Na stávající lavičky prší, chume-
lí, svítí slunce a tak jejich kvalita klesá a náklady na údržbu 
rostou. V plánu bylo vyměnit i plot u řeky, to se nám zatím 
bohužel nepodařilo, ale pořád je to hlavní nefotbalový cíl 
na podzim.

Krátce po pískování jsme uspořádali další ročník 
dětského sportovního dne. Každý rok očekáváme kolem 
60 dětí, ale letos přišlo neuvěřitelných 83 holek a kluků. 
Čekalo na ně 20 disciplín – střelba ze vzduchovky, florbal, 
fotbal a nově longboard nebo virtuální realita. Po celé 
odpoledne byl k dispozici skákací hrad. Každé dítě si 
odneslo odměnu a vyhlášeni byli i nejlepší závodníci ve 
třech kategoriích. Skvělá akce s historicky nejvyšší 
návštěvností. Myslím, že spokojené byly jak děti, tak
i pořadatelé.

I letos jsme uspořádali večerní turnaj v nohejbale, ve 
kterém se utkalo 11 hráčů. I přes skromnější účast se turnaj 
povedl a budeme se ho snažit v dalších letech uspořádat 
znovu.

Pojďme k mužstvům – již tradičně zahájili jako první 
svoji přípravu muži. Změna proběhla na trenérském 
postu, kormidla se ujal pan Edvard Portlík, asistenty mu 
budou Pavel Havlík a Vašek Motyčka, vedoucím zůstává 
Roman Chadima. Z dorostu přišli Honzové - Kusý a Mlej-
nek. Ročníkově přešel i Jirka Večeře, který se ale rozhodl 
vrátit se do Dolního Újezdu. I přes nemalou snahu se nám 
žádná další posila nepodařila sehnat. Hlavní problém 
z jara trvá – tréninková morálka není valná a máme obavu, 
že to bude znát i v zápasech. Bez tréninku to prostě nejde. 
Tradičně se muži (s podporou dorostenců) zúčastnili 
Újezdského poháru, kde se umístili na 5. místě. Příští rok 
se Újezdský pohár uskuteční u nás. V 1. kole poháru OFS 
jsme v improvizované sestavě podlehli Čisté a z poháru 
vypadli. První mistráky se nám nepovedly – prohráli jsme 
jak s Vendolím, tak i v Dlouhé Loučce a s Pomezím. Ani 
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v derby proti Sebranicím nestačil zlepšený výkon na body. 
Tradičně máme starty slabší, ale v dalších zápasech by to 
už chtělo zabrat a vybojovat body.

Dlouho jsme intenzivně řešili soutěž pro dorostence – 
chtěli jsme pokračovat v krajské soutěži, nicméně krajský 
fotbalový svaz se z důvodu nepřihlášení několika muž-
stev rozhodl tuto soutěž zrušit a rozdělit krajský přebor na 
dvě skupiny. Při pohledu na mužstva, která ji budou hrát 
(Svitavy, Moravská Třebová, Česká Třebová nebo Lanš-
kroun) jsme se rozhodli tuto soutěž nepřihlásit. V OFS 
Svitavy se letos bude hrát dorostenecký fotbal zase jen 
8+1, což je taková z nouze ctnost – lepší než nic, ale 
dorostenci už potřebují velké hřiště, protože jejich násled-
ný přechod do mužů je pak komplikovanější. Intenzivně 
jsme diskutovali s OFS Chrudim, jestli by nás nevzali do 
jejich okresního přeboru, kde budou hrát klasický jede-
náctkový fotbal. Naše žádost byla nakonec úspěšná a naše 
dorostence tak letos čeká dost výletů za krásami Chru-
dimska. Opět v našem dresu uvidíte i kluky z Morašic
a Sebranic a na střídačce Jirku Kučeru, Kamila Prokopa
a také Miloše Kopeckého z Morašic. Dorostenci vstoupili 
do nové sezony těsnou prohrou se souklubím Prose-
tín/Holetín následovanou další prohrou s týmem Chrast/
Rosice. První výhru si dorostenci připsali v Nasavrkách, 
kde porazili souklubí Nasavrky/Miřetice.

Starší žáci se po loňském druhém místě v dobrém 
rozešli se Sebranicemi a letos budou hrát v souklubí 
s Čistou za podpory morašických hráčů. Celkem nás čeká 
7 soupeřů a domácí zápasy budou hrány jak u nás, tak
i v Čisté a Morašicích. Na podzim nás čeká 10 kol, další 4 
kola na jaře a následovat bude nadstavba.

Mladší žáci pokračují v zajeté spolupráci s Morašicemi. 
Okresní přebor mladších žáků letos bude hrát 11 mužstev, 
což je o 4 více než vloni. Mladší žáci budou hrát dvoukolo-
vě každý s každým (11 kol podzim, 11 kol jaro). Vedení 
týmu zůstává stejné – trenérem je Pavel Beneš, vedoucí Iva 
Kvapilová. Žáci absolvovali několik přáteláků (Rudoltice, 
Krouna) a dokonce i jeden meziokresní turnaj. Přípravu si 
žáci zpestřili přespáním v kabinách. V prvním mistráku 
starší žáci porazili Sebranice, mladší prohráli těsně 
v Bystrém. 

Starší přípravka trénuje pod vedením Honzy Kmoška
a Fandy Bartoše a pilně se připravují na svých 7 turnajů. 
Starších elévů máme dostatek, takže odehrají soutěž sami. 
Jiná situace je v přípravce mladší – silný ročník přešel
o kategorii výš a z loňského týmu nám zůstali 3 hráči. Ty 
doplní 5 dětí, které přechází ze školičky. I tak by to byl 
hraniční počet, proto jsme se pro letošek dohodli na 
spolupráci s Morašicemi, kde budeme působit ve společ-
ném souklubí. Mladší by mělo čekat 6 turnajů a jeden 
zápas se Sebranicemi.

Školičku dělíme na starší a mladší. Starší školička je pro 
děti od cca čtyř let a je to vůbec nejpočetnější skupina 
fotbalistek a fotbalistů, kterou na našem hřišti můžete 
vídat. Na trénink jich chodí vždy přes 10, poslední dobou
i více než 16. Mladší školička (cca do 4 let) trénuje ve 
stejném termínu a pravidelně ji navštěvuje kolem 6 - 10 
dětí. I přesto, že je organizace tréninku vždy náročná, tak 
je radost vidět děti, které sport baví.

Všichni zájemci o pohyb jsou zváni, do všech kategorií 
nabíráme nové hráče. Přijďte na jakýkoli trénink a hned se 
můžete zapojit. Stačí jen sportovní obuv a pití.

Dalšího úspěchu dosáhla dvě naše děvčata, která byla 
opět vybrána do výběru krajského fotbalového svazu. 
Tentokrát pro přátelské utkání s hráčkami AC Sparta 
Praha, které absolvovaly soustředění v Ústí nad Orlicí. 
V kategorii U11 nás reprezentovala Terka Veselíková, 
holky z našeho kraje po vyrovnaném boji prohrály 2:4. 
V mladší kategorii U10 si zahrála Miri Vomočilová a se 
svým týmem slavila vítězství 8:4. Velký podíl na výhře 
měla právě Miri, která do sparťanské branky vstřelila 3 
góly. Jsme rádi, že to holkám kope a jsou stálými oporami 
krajských výběrů. 

Dovolte mi pozvat všechny příznivce hornoújezského 
fotbalu na zápasy našich mužstev, přijďte podpořit naše 
fotbalistky a fotbalisty v podzimních bojích o body. 
Seznam domácích zápasů jednotlivých kategorií nalezne-
te níže.

Muži:

NE 15. 9. 17:00 Horní Újezd - Morašice
NE 29. 9. 16:00 Horní Újezd - Mladějov na Moravě
NE 13. 10. 15:30 Horní Újezd - Hradec nad Svitavou
NE 27. 10. 14:30 Horní Újezd - Boršov

Dorost:

NE 15. 9. 14:30 Horní Újezd - Rváčov/H. Bradlo
NE 29. 9. 13:30 Horní Újezd - H. Městec/Rozhovice
NE 13. 10. 13:00 Horní Újezd - Luže
NE 27. 10. 12:00 Horní Újezd - Chroustovice/Vraclav

Starší žáci:

NE 22. 9. 12:00 Horní Újezd/Čistá - Jevíčko
    (hř. Čistá)
NE 6. 10. 10:00 Horní Újezd/Čistá - Kunčina
    (hř. Morašice)
NE 13. 10. 12:00 Horní Újezd/Čistá - Němčice
    (hř. Čistá)
SO 26. 10. 10:00 Horní Újezd/Čistá - Koclířov

Mladší žáci:

SO 21. 9. 10:00 Horní Újezd
   /Morašice - Opatov
SO 5. 10. 10:00 Horní Újezd
   /Morašice - Němčice/Sloupnice
SO 12. 10. 10:00 Horní Újezd
   /Morašice - Sebranice
NE 3. 11. 10:00 Horní Újezd
   /Morašice - Borová (hř. Morašice)

Starší přípravka odehraje první domácí turnaj před 
vydáním článku. Druhý turnaj odehraje na Horňáku 
v sobotu 28. 9. od 9:30, kde přivítá týmy Městečka 
Trnávky, Čisté a Hradce nad Svitavou.

Mladší přípravka se doma utká v neděli 22. 9. od 9:30 
s Opatovem, Sebranicemi a Březovou. Druhý „domácí“ 
turnaj odehrají v Morašicích s Jevíčkem, Březovou a Čis-
tou.

Aktuální informace a rozpis všech utkání
naleznete na www.tjhorniujezd.cz

Jan Beneš



10

Léto u hasičů

Podzim už pomalu klepe na dveře a tak je na čase se 
ohlédnout za tím, jak se nám dařilo.

V minulém vydání jsem psala o tom, že náš omlazený 
tým žen postoupil na krajské kolo PS do Lanškrouna. To se 
konalo 23. června 2024 v Lanškrouně. Soutěžilo se již 
tradičně ve 3 disciplínách. Jako první naše ženy soutěžily 
ve štafetě 4x100 m překážek. Při prvním pokusu zapsaly 
NP, druhým pokusem si zapsaly čas 71,11s a ze štafet braly 
celkové 4. místo. Následovala disciplína 100 m překážek, 
kdy se ženám dařilo takto: Ševčíková Veronika 33. místo 
(čas 24,24s), Kršková Kristýna 29. místo (čas 22,61s), 
Doležalová Klára 28. místo (čas 22,28s), Kopecká Zuzana 
19. místo (čas 20,17s), Prokopová Magdaléna 17. místo (čas 
20,05s), Kusá Kateřina 11. místo (čas 19,35s) a Faltysová 
Tereza 9. místo (čas 19,18s). S celkovým součtem časů 
123,64s se opět umístily na 4. místě. Na závěr je čekala 
královská disciplína – požární útok. Tam ženy zaběhly 
prvním pokusem čas 33,14s. Druhým pokusem si výsle-
dek nevylepšily(38,68s). I z této disciplíny ženy braly
4. místo a celkově tak skončily na krásném 4. místě. Ráda 
bych podotkla, že s věkovým průměrem 17,5 roku se hol-
ky nemají vůbec za co stydět. Tímto bych jim ráda poděko-
vala za reprezentaci sboru na postupových soutěžích.

Pokračovala bych s okresní ligou Svitavska, která se 
nám pomalu blíží do finále. Máme za sebou 9 závodů
z 10 a troufnu si říct, že finálové kolo bude ještě velice 
zajímavé. Abych ale nepřeskakovala, ráda bych se zmínila 
o 8. kole OLSY, které se konalo u nás na Desné. Letos jsme 
přišli s několika inovacemi, které nám pořádání soutěže
o něco zpříjemnily. Za mě nám hodně pomohl nový 
systém přihlašování, kdy si každý sbor přes internetovou 
stránku zabral své startovní pole. Odpadla nám tím starost 
s ručním přepisováním požadovaných startovních čísel
a vše proběhlo hladce bez zbytečných konfliktů. Celkem 
se naší soutěže zúčastnilo 48 týmů – 26 mužů, 6 veteránů
a 16 žen. Soutěž stejně jako minulý rok probíhala tak, že
z červené základny startovali muži, ze zelené ženy a ve-
teráni. Jednotlivé kategorie dopadly takto:

MUŽI
1. SDH Záchlumí / 2. SDH Šir. Důl „A“ / 3. SDH Přívrat

VETERÁNI
1. SDH Sádek  / 2. SDH Hartmanice  / 3. SDH Oldřiš

ŽENY
1.  SDH Přívrat  / 2. SDH Desná (16,94s)  / 3. SDH Osík

Muži A 10. místo (18,35s)

Muži B 21. místo (21,50s)

Desná „D“ NP

Po základním kole nás opět čekala doplňková soutěž 
Desenský duel. Toho se účastnilo 16 týmů mužů a 8 týmů 
žen. Bohužel se ani jednomu z Desenských týmů nepoda-
řilo ukořistit pohár z této soutěže, a tak si výhru odvezli již 
potřetí muži ze Zderazi „A“ a ženy z Pohodlí.

Co se průběžných výsledků OLSY týče, Muži „A“ si 
zatím drží se 112 body 7. místo, muži B s 5 body 34. místo
a ženy s 90 body 6. místo. Nic ale není ztracené, jelikož 
ženy na celkové 3. místo ztrácí pouhých 5 bodů. Muži mají 
samozřejmě také šanci se v tabulce posunout výše. Jak to 
celé dopadne, je zatím ve hvězdách, ale věřím tomu, že vše 
dopadne nejlépe, jak jen může.

Hana Chaloupková
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Letní závodní okénko

Také v létě jsme se s mladými hasiči a hasičkami 
zúčastnili několika závodů.

16. června se konalo krajské kolo dorostu v Chrasti
u Chrudimi, kde naše dorostenky dokázaly vybojovat
3. místo ve štafetě a Terka Faltysová také krásné 3. místo
v jednotlivcích. Bohužel útok se nevydařil úplně dle 
představ, takže nakonec děvčata obsadila celkové 4. místo.

Hned následující neděli 23. června jsme se s dětmi 
vydali do Poličky. Tato soutěž byla poměrně dlouhá
a náročná, závodili jsme v útocích, jednotlivcích a speciál-
ní disciplíně pro nejmenší - Dráček Dodo. Útoky se nám 
úplně nepovedly, o to větší radost jsme měli z běhání: 
Honza Kvapil - 10. místo starší žáci, Filip Rosypal - 5. místo 
mladší žáci, Matěj Watroba - 8. místo Dráček Dodo a Toník 
Flach - 1. místo Dráček Dodo předškoláci. Moc gratuluje-
me! 

Po soutěži následovalo ukončení sezóny na koupališti 
v Borové a pizza za odměnu.

Během července jsme si dopřáli závodní pauzu a pilně 
se připravovali na domácí závody – Desenský pohár
a Desenskou šedesátku v neděli 18. 8. Bohužel se potvrdila 
smůla domácích týmů a útok se nám ani jeden nepodařil 
dle našich představ. 

V jednotlivcích se umístil ve starších žácích J. Rosypal 
na 6. místě, F. Flídr na 12. místě. V mladších žácích
F. Rosypal na 8. místě, V. Šimek na 12. místě, mladší 
žákyně M. Vomočilová 11. místo, N. Kroulíková 13. místo, 
B. Benešová 15. místo.

24. srpna následovala soutěž v Sádku, kde se v útocích 
konečně zadařilo a bylo z toho výsledné 5. místo.
V jednotlivcích obsadila v mladších dívkách Bára Bene-
šová 8. místo, Lenka Řehůřková 12. místo, Miri Vomo-
čilová 16. místo, Helča Benešová 20. místo a Mája Flídrová 
21. místo. V mladších chlapcích pak Vítek Šimek 8. místo, 
Ondra Lipavský 11. místo. Ze starších žáků závodil pouze 
Fanda Flídr, který obsadil 11. příčku.

Ještě nás tuto sezónu pár závodů čeká, ale o těch zase
v příštím čísle. Věra Rosypalová
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